## 國立中山大學管理學院「博士研究生優秀畢業論文」推薦原則

## **College of Management**

## **Guidelines for NSYSU Recommendation of Exceptional**

## **Doctoral Dissertation**

114.03.21 第183次教務會議修正通過

Amended and Approved by the 183rd Academic Affairs Meeting on March 21, 2025

- 一、 依本校「博士研究生優秀畢業論文獎勵辦法」辦理。
- I. Accepting applications according to the NSYSU Regulations of Exceptional Doctoral Dissertation Reward.
- 二、 本院各研究所自訂辦法推選博士班研究生優秀畢業論文一名。相關資料 送院後,依其 SSCI/SCIE/AHCI 國際論文篇數、TSSCI 論文篇數及畢業後就 業狀況,依分數高低排序,做為本院主管會議之推選參考。各項評比如下:
  - (1) 在學期間以中山大學具名之 SSCI/SCIE/AHCI 國際論文發表之品質及 篇數;
  - (2) 在學期間以中山大學具名之 TSSCI 論文發表品質及篇數;
  - (3) 在學期間以中山大學具名之其他學術論文品質及篇數;
  - (4) 就業狀況;
  - (5)獲校外學術論文獎勵;
  - (6) 博士論文品質。
  - (7) 凡發表於本校研究發展處所列舉之加強實質審查出版社、掠奪性期刊 (Predatory Journal) 及巨錄期刊(Mega journal)清單之學術論文將不 予採計。
- II. One recommended doctoral dissertation pending the decisions by each graduate institution/department. Accordingly, the college will proceed to review the amount of published SSCI / SCIE /AHCI articles, TSSCI articles and career overview after submission. The students will be given rankings (listed below) and presented to the college board.
- (i) Amount and quality of SSCI/ SCIE / AHCI publication under NSYSU's name during the students' studies.

- (ii) Amount and quality of TSSCI publication under NSYSU's name during the students' studies.
- (iii) Amount and quality of other publication under NSYSU's name during the students' studies.
- (iv) Career / employment overview.
- (v) Academic Awards from other institutions/ universities.
- (vi) Quality of doctoral dissertation.
- (vii)Academic papers published in publishers subject to enhanced substantive review, predatory journals, or mega journals as listed by the Office of Research and Development shall not be recognized for evaluation purposes.
- 三、 由主管會議討論通過後推薦。
- III. Recommendation will be made upon the college board's decision.
- 四、 本辦法經主管會議通過、教務會議核備後實施,修正時亦同。
- IV. The guidelines and changes of the guidelines are to be implemented after board decision and Academic Affair Meeting's approval of reference.